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Kunta
/taho Toimielin Lausunto / mielipide Vastine
Harjavalta Ei lausuntoa ei vastinetta
Kokemäki Ei lausuntoa ei vastinetta

Merikarvia

Tekninen lautakunta
6.3.2025 § 26

Kunnanhallitus
31.3.2025 113 §

Lautakunnalla ei ole lausuttavaa asiasta.

Tekninen lautakunta on kokouksessaan käsitellyt asiaa ja todennut, ettei asiasta ole lausuttavaa. Kunnanhallitus päättää merkitä
asian tiedoksi.

ei vastinetta

Nakkila
Kunnanhallitus
24.3.2025 kokous § 52.

1) Keräämö tuottaa asianmukaista palvelutasoaineistoa. Aineiston pohjalta saa sellaisen kokonaiskuvan, että lausunnon
antaminen on mielekästä.

2) Keräämö on ansiokkaasti pyrkinyt selvittämään käyttäjien mielipidettä kyselyllä. Nakkilan kunta kannustaa jatkamaan tällaisia
toimintatapoja. Asiakkaat saattavat vastata huonosti kyselyihin, jonka myötä niitä on aihetta toistaa.

3) Biojätteen keräys vaikuttaa epäonnistuneelta ratkaisulta. Kritiikin kohde ei ole Keräämö, mutta Keräämö voi halutessaan antaa
kansalliseen keskusteluun palautetta tätä koskevasta sääntelystä. Ennen ja jälkeen muutoksen lopputilanne on energiaksi
polttaminen. Kuntalaiset joutuivat vain uudenlaisen järjestelyjen maksajiksi. Kysymys voi olla näennäisesti edistyksellisestä ja
luontoystävällisestä ratkaisusta. Tosiasiassa keräyksestä lienee nettovaikutteisesti ilmasto- ja ympäristöhaittaa ja
resurssihukkaa.

4) Risu- ja puutarhajätteen keräyksessä on kehittämismahdollisuuksia. Ei ole esimerkiksi ilmastovaikutusten kannalta
mielekästä, että tehdään pienkuljetuksia Hangassuolle eikä oikein sekään että asiakkailta kerätään maksua risu- ja
puutarhajätteestä, joka selkeästi on hyödyntämiskelpoista. Nakkilan kunta kannustaa Keräämöä rakentamaan alueellaan
kokonaisvaltaisesti toimivan järjestelyn, joka ei kasvata esimerkiksi autoilusta syntyviä päästöjä. Keräämö on kiitettävästi
kiinnittänyt asiaan huomiota ja on aikeissa selvittää kiinteistökohtaista keräystä. Hyödyllisen jätteen keräys ei saisi kuitenkaan
tapahtua automaattisesti asiakkaan kustannuksella. Kunnanhallitus valtuuttaa kunnanjohtajan muokkaamaan ja laajentamaan
lausuntoa.

3) Suomen ja EU:n jätepolitiikka ja -lait perustuvat etusijajärjestykseen, jonka
ensisijaisena tarkoituksena on ehkäistä jätteen syntyä ja toissijaisena
tarkoituksena kierrättää syntynyt jäte uusiksi raaka-aineiksi. Jäte poltetaan vasta,
kun sitä ei ole mahdollista ehkäistä tai kierrättää. Biojäte on arvokasta raaka-
ainetta sen sisältämien ravinteiden ansiosta. Erilliskerätty biojäte kuljetetaan
biokaasulaitokselle, jossa siitä valmistetaan mädättämällä biokaasua ja
lannoitetta. Biokaasua hyödynnetään sähkö- ja lämpöenergiana, jolla voidaan
korvata fossiilisia polttoaineita. Biokaasun talteenoton jälkeen
mädätejäännöksestä voidaan valmistaa lannoitteita maa- ja metsätalouden
käyttöön.

Sekajätteen joukossa biojäte päätyy jätevoimalaan energiahyödynnettäväksi ja sen
ravinnepotentiaali menetetään. Biojätteen lajittelu erilleen sekajätteestä parantaa
myös voimalaitoksessa poltettavan sekajätteen lämpöarvoa. Biojätteiden
sisältämiä ravinteita hyödynnetään myös kotipihoillla, sillä osa biojätteen
lajitteluvelvoitealueen kiinteistöistä on valinnut erilliskeräyksen sijaan
kompostoinnin.  Euroopan komission mukaan Suomen on lisättävä
yhdyskuntajätteen kierrätystä ja vähennettävä jätteen polttamista.

4) Tulevia lajitteluasemia suunniteltaessa selvitetään tarvetta myös risu- ja
puutarhajätteen vastaanottamiseen ja varaudutaan tilavarauksin sen
vastaanottoon. Ajankohtaisella tiedotuksella pyritään varmistamaan, että
asukkailla on tiedossa heitä lähimmät risujen ja puutarhajätteiden
vastaanottopaikat ja -ajat. Kiinteistökohtaisen keräyksen mahdollisuuksia ja
palvelutarvetta selvitetään.

Pomarkku
Kunnanhallitus
25.3.2025 § 59

Kunnanhallitus pitää hyvänä Keräämö Oy:n valmistelua, jossa käyttäjät on osallistettu suunnitteluprosessiin, jolloin palvelutason
määrittelyssä pystytään hyödyntämään käyttäjäpalautetta nykyisistä palveluista sekä palveluiden kehittämistarpeista.
Käyttäjäpalautetta tulee hyödyntää säännöllisesti myös palvelutason toteutumisen seurannassa. Palvelutasojen määrittelyssä
tulisi suosia toimintamalleja, jotka vähentävät syntyvän jätteen määrää ja lisäävät käyttäjien mahdollisuuksia osallistua
hyödyntämiskelpoisen jätteen kierrätykseen mahdollisimman joustavasti ja edullisesti. Pomarkun kunnalle on tärkeää, että
kierrätyspisteverkosto säilyy Pomarkun kunnan alueella ainakin nykyisessä laajuudessa.

Vuoden 2025 Keräämön teemana on jätehierarkian toteuttaminen eli
neuvonnassa ja tiedotuksessa panostetaan jätteen synnyn ehkäisyyn.
Tiiliruukin lajitteluasemalla on pilotoitu kierrätyskontin käyttöönottoa ja
mahdollisesti jatkossa niitä voisi olla myös muilla lajitteluasemilla.
Kierrätyspisteverkostosta vähenee jonkin verran keräyspaikkoja, mutta
jatkossa kierrätyspisteet ovat rakenteiltaan toimivampia ja ilmeltään
yhtenäisiä. Toisaalta kokonaan uusia pisteitä voidaan perustaa, jos
löydetään aiempaa parempia sijaintipaikkoja.
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Pori

Tekninen lautakunta
15.4.2025 § 68

Kaupunginhallitus
28.4.2025 § 183

Jätehuollon palvelutasossa määritellään, millaisia jätehuoltopalveluja kuntalaisille nykytilanteessa tarjotaan kunnallisen
jäteyhtiön, Keräämö Oy:n ja alueellisen jätehuoltoviranomaisen, Porin seudun jätehuoltojaoston toimialueella. Nykytilanteen
lisäksi palvelutasokuvaus sisältää suunnitelmia, miten jätehuollon palveluita jatkossa kehitetään – kohtuulliset jätemaksut ja
lainsäädännön asettamat velvoitteet huomioon ottaen.
Keräämö Oy on kahdeksan kunnan yhdessä omistama kunnallinen jätehuoltoyhtiö, joka järjestää kunnan vastuulla olevat
jätehuollon palvelut toiminta-alueella. Keräämön palveluihin kuuluvat mm. jätekeskuksen, lajitteluasemien ja kierrätyspisteiden
ylläpito, vaarallisen jätteen vastaanotto sekä neuvonta kierrätystä koskevissa asioissa. Lisäksi Keräämö järjestää pakkausjätteiden
ja biojätteen keräämisen asuinkiinteistöiltä.
Porin seudun jätehuoltojaosto taas toimii alueellisena jätehuoltoviranomaisena ja sillä on erillinen rooli jätehuollon järjestäjästä.
Jätehuoltoviranomainen päättää mm. toimialueensa jätehuoltomääräyksistä, jätetaksasta sekä vastaa jätehuollon rekisterien
ylläpidosta ja jätemaksujen maksuunpanosta ja kohtuullistamisesta sekä maksumuistutusten käsittelystä.
Jätehuollon palvelutaso on valmisteltu yhteistyössä Porin seudun jätehuoltojaoston, Keräämö Oy:n ja alueen kuntien kesken.
Lisäksi valmistelussa on kuultu toimialueen kuntalaisia. Kehittämiskohteita ovat erityisesti alueellisten kierrätyspisteiden
uudistaminen, lajitteluasemien ja jätekeskuksen kehittäminen sekä lajitteluasemaverkoston kasvattaminen. Lisäksi kehitetään
mm. neuvontaa ja tiedotusta ja sähköisen asiointipalvelun mahdollisuutta.
Osana palvelutason määritystyötä toteutettiin keväällä 2024 verkkokysely, jolla selvitettiin kuntalaisten mielipiteitä jätehuollon
nykyisistä palveluista sekä myös toiveita ja arvoja, joiden perusteella palveluita tulisi kehittää. Kyselyyn saatiin määräajassa n. 500
vastausta.
Palvelutasosuunnitelman keskiössä on kiertotalouden tukeminen erityisesti lajittelun tehostamisen ja materiaalien kierrätyksen
kautta. Palvelut pyritään järjestämään tasa-arvoisesti asuinaluetyypistä riippumatta, mukaan lukien harvaan asutut alueet.
Viestintään ja neuvontaan panostetaan, jotta kuntalaisilla on paremmat valmiudet lajitteluun ja jätteen vähentämiseen.
Suunnitelmassa esitetään palveluiden kehittämistä ja saavutettavuutta muun muassa   digipalveluiden kehittämällä.
Palvelutasosuunnitelma on otettu huomioon myös valtakunnalliset strategiat ja lainsäädäntö, kuten kiertotalousstrategian ja
jätelain muutokset.
Palvelutasosuunnitelmassa todetaan, että sen toteutumista seurataan ja voimassaolokauden puolivälissä tarkastellaan, vastaako
palvelutason linjaukset sen hetkistä toimintaympäristöä ja palvelutasoa päivitetään tarvittaessa. Palvelutasoa voidaan päivittää
myös esimerkiksi lainsäädännöstä johtuvien muutosten myötä.
Porin edunvalvonnallinen näkökulma näkyy palvelutason lopullisessa päätöksenteossa, koska Porin kaupungilla on edustus Porin
seudun jätehuoltojaostossa ja Keräämö Oy:n hallituksessa.

ei vastinetta

Siikainen Ei lausuntoa ei vastinetta

Ulvila
Kaupunginhallitus
31.03.2025 § 104

 Kaupunginhallitus päättää todeta, että sillä ei ole lausuttavaa Porin seudun jätehuollon palvelutasoa vuosille 2025-2029
koskevaan lausuntopyyntöön.

ei vastinetta

Suomen
Pakkaus-
kierrätys
RINKI Oy

Mielipide 25.3.2025
Ringillä ei ole asiaan lausuttavaa. Olitte ottaneet suunnitelmassa huomioon tuottajien ekopisteiden sijainnin, joten se riittää
meille. Näin ei synny kilpailevaa aluekeräysjärjestelmää, vaan toisiaan tukevia.

ei vastinetta
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